
Závěry ze schůzky ohledně sečení trávy v Krčském areálu 

AVČR, 12.května 2020 

V roce 2019 začala správa areálu uplatňovat tzv. výběrové sekání trávy na pozemcích FGÚ 

a MBÚ. Změna režimu sekání byla dojednána 12. dubna 2019 na základě návrhu ze strany 

zaměstnanců. Návrh byl zdůvodněný současnými horkými a suchými léty, potřebou lepšího 

zadržení vody v půdě, snížením prašnosti a globálním úbytkem hmyzu. Travní plochy byly 

rozděleny na ty sekané dvakrát ročně a na ty sekané intenzivněji (čtyřikrát ročně).  V případě 

ploch sekaných dvakrát ročně bylo první sekání navrženo v polovině června, což umožňuje 

zadržení většího množství vody, a tak rozvoj travního ekosystému včetně květin a hmyzu. 

Naproti tomu plochy sekané intenzivněji umožňují procházky a sezení v trávě. Mapka 

rozdělení ploch byla přiložena k zápisu ze schůzky. Systém se v principu osvědčil, setkal se 

s pozitivními ohlasy ze strany zaměstnanců, vykvetlo více bylin a objevilo se více motýlů a 

jiného hmyzu. A to i přesto, že nebyl zcela dodržen a na některých vybraných plochách tráva 

byla sekána více než dvakrát. 

          Vzhledem k výše uvedenému správa areálu na schůzkách 20.11. 2019 a 20.2.2020 

souhlasila s pokračováním v tomto výběrovém sekání i následující rok. Přesto bylo první 

sekání v roce 2020 provedeno už na přelomu dubna a května, a setkalo se s negativní 

odezvou od řady lidí pracujících v areálu ve spojení s předpovědí letošního extrémního 

sucha. Proto bylo na další schůzce dne 12.5.2020 se správou areálu a vedením zahradnické 

firmy dohodnuto dodržení sekání dvakrát ročně na vybraných plochách, tedy již pouze 

další jedno sekání v první polovině září. Zároveň se tyto plochy částečně rozšíří při 

zachování intenzivněji sekaných ploch tzv. "piknikové plochy" (3x ročně; tedy s dalším 

sekáním v druhé polovině června a další v první polovině září), které budou sloužit pro 

příležitostné procházky a sezení zaměstnanců. Kromě toho budou 3x ročně také sekány 

zhruba půlmetrové pruhy v okolí vybraných pěších cest. Plánek rozčlenění ploch bude opět 

přiložen k tomuto zápisu. Současně bylo stejně jako v minulém roce dohodnuto sekání na 

minimálně 10 cm výšky a omezení sekání ve dnech s teplotou nad 25 °C. Kvůli plánu 

péče se k omezení sekání nelze zcela zavázat, protože sečené plochy je třeba posekat 

najednou v plánovaném termínu. Dále se sekačkami provede jedno celkové shrabování 

listí v první polovině listopadu a další v druhé polovině února příštího roku. V polovině 

listopadu bude také nutné vyčistit od listí žlaby v okolí budov. Správa areálu zároveň 

plánuje, po dohodě s majiteli pozemků, tedy FGU a MBÚ, rozšíření vodních ploch v areálu. 

Účastníci jednání: 

Ing. Pavel Sobotka, Ladislav Kejha, Adam Eckhardt PhD, Kamil Vlček PhD a Jana Vojtová 

PhD. 

 

 

 

 


